
 

Αθήνα, 12.06.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: Καθυστέρηση στην καταβολή αποζημιώσεων στους παράκτιους αλιείς για ζημιές 

από προστατευόμενα θαλάσσια είδη 

Στις 21/11/2024 δημοσιεύθηκε πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος προς τους δυνητικούς 

δικαιούχους της Δράσης 1.6.2, «Αποζημίωση στα αλιευτικά σκάφη της παράκτιας αλιείας για 

την καταστροφή αλιευτικών εργαλείων και την απώλεια παραγωγής από θαλάσσια 

προστατευόμενα είδη» της Ενωσιακής Προτεραιότητας 1 «Προώθηση της βιώσιμης αλιείας 

και της αποκατάστασης και διατήρησης των υδάτινων βιολογικών πόρων» και του Ειδικού 

Στόχου 1.6 «Συμβολή στην προστασία και στην αποκατάσταση της υδρόβιας βιοποικιλότητας 

και των υδρόβιων οικοσυστημάτων», του Προγράμματος «Αλιεία, Υδατοκαλλιέργεια & 

Θάλασσα (ΠΑΛΥΘ) 2021-2027».  Η πρόσκληση αυτή απευθυνόταν στους παράκτιους αλιείς, 

με την προσδοκία οι σχετικές αποζημιώσεις να καταβληθούν πριν την Πρωτοχρονιά. 

Ωστόσο, μέχρι σήμερα, μόνο περίπου 3.500 αλιείς έχουν λάβει κάποια πληρωμή (κατά την 

περίοδο του Πάσχα), ενώ παραμένουν σε εκκρεμότητα τουλάχιστον 4.519 αιτήσεις, σύμφωνα 

με την απόφαση του Γενικού Γραμματέα (αρ. πρωτ. 129208/16.04.2025), χωρίς να 

υπολογίζονται οι ενστάσεις που έχουν επίσης υποβληθεί. Παρά τη ρητή πρόβλεψη στο άρθρο 

9 της πρόσκλησης ότι κάθε επιλέξιμη πράξη θεωρείται ταυτοχρόνως και αίτημα πληρωμής, οι 

σχετικές καταβολές δεν έχουν ακόμα υλοποιηθεί. 

Η καθυστέρηση αυτή έχει οδηγήσει σε σοβαρότατες συνέπειες για τους αλιείς και τις 

οικογένειές τους, καθώς πολλά σκάφη αδρανούν στα καρνάγια, αφού οι ιδιοκτήτες τους 

αδυνατούν να καλύψουν το κόστος συντήρησης και επανέναρξης της δραστηριότητας. 

Παράλληλα, δεν είναι δυνατή η αγορά νέων διχτυών και εξοπλισμού για την αντικατάσταση 

όσων καταστράφηκαν, με αποτέλεσμα οι οικογένειες που εξαρτούν τη διαβίωση τους από την 

ανωτέρω δραστηριότητα να οδηγούνται σε οικονομική εξαθλίωση, μιας και η φετινή αλιευτική 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6089

Ημερομ. Κατάθεσης:

12/6/2025



περίοδος ουσιαστικά χάνεται, την ίδια στιγμή που γιγαντώνονται υποχρεώσεις όπως ΦΠΑ, 

τέλη κυκλοφορίας, ασφάλιση, συντήρηση, κ.λπ. 

 

Κατόπιν τούτων, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

● Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα αποπληρωμής των υπόλοιπων 4.500 και πλέον 

αιτήσεων που έχουν κριθεί επιλέξιμες ή βρίσκονται σε εξέταση; 

 

● Για ποιο λόγο δεν έχει υλοποιηθεί μέχρι σήμερα η πρόβλεψη του άρθρου 9 της 

πρόσκλησης, ώστε να κινηθεί αυτόματα η διαδικασία πληρωμής για τις επιλέξιμες 

αιτήσεις; 

 

● Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει το Υπουργείο, ώστε να διασφαλιστεί ότι οι αλιείς δεν 

θα χάσουν πλήρως τη φετινή αλιευτική περίοδο λόγω της κρατικής καθυστέρησης; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Αθανάσιος (Νάσος) Ηλιόπουλος 
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Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα 

Μερόπη Τζούφη 

Θεανώ Φωτίου 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




